
 Dz.03.0021.19.2016 

Uchwała Nr XIX / 179 / 2016 

RADY DZIELNICY III PRĄDNIK CZERWONY 

z dnia 31 maja 2016r. 

 

w sprawie: podjęcia działań mających na celu zwiększenie puli i zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie Miasta Krakowa na 2018r. 

 

Na podstawie § 3 pkt 3 lit.k  uchwały nr XCIX/1497/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 marca 

2014 r. w sprawie organizacji i zakresu działania Dzielnicy III Prądnik Czerwony w Krakowie 

(Dz. Urz. Woj. Mał. z dnia 27.03.2014 r. poz. 1839) Rada Dzielnicy III Prądnik Czerwony 

uchwala, co następuje: 

§1. 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o podjęcie działań mających na celu zwiększenie 

puli  i zabezpieczenie środków finansowych w budżecie Miasta Krakowa na 2018r. na zadania 

związane z poprawą efektywności energetycznej placówek oświatowych położonych na terenie 

Dzielnicy III Prądnik Czerwony, niezbędnych do pozyskania dotacji z WFOŚiG w Krakowie. 

 

§2. 

Wnioskuje się o powołanie Zespołu Zadaniowego do przygotowania projektu wniosku                     

z udziałem przedstawicieli Rady Dzielnicy III Prądnik Czerwony. 

 

§3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia. 

 
Przewodnicząca Rady i Zarządu 

   Dzielnicy III Prądnik Czerwony 

                                Aniela Pazurkiewicz 

UZASADNIENIE: 
 Dzielnica III Prądnik Czerwony jest jedną z jednostek pomocniczych, na terenie której 

znajduje się duża liczba publicznych  placówek oświatowych wybudowanych w latach 70-80 

–tych, w których normy energetyczne w żaden sposób nie przystają do aktualnych wymogów 

określanych przepisami krajowymi i unijnymi dyrektywami. Ogromne straty energii 

powodowane przestarzałym oświetleniem, nieszczelnymi oknami, czy też  brak docieplenia 

stropów przekuwają się nie tylko w zły komfort pracy nauczycieli i uczniów, i ich zdrowie, 

ale przede wszystkim w nieefektywnie wydatkowane środki publiczne, co w konsekwencji 

przyczynia się do nieuzasadnionego powiększenia wydatków Miasta.  

 Rada i Zarząd Dzielnicy III Prądnik Czerwony nie znajduje uzasadnienia dla braku 

działań Miasta w tym obszarze. Zwracamy uwagę na podejmowane w podobnej tematyce 

uchwałę, na którą do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy żadnego stanowiska ze strony Pana 



Prezydenta (Uchwała Nr VI/56/2015). Podkreślenia i krytycznej ocenie wymaga 

dotychczasowy stan realizacji zadań przez Gminę Miejską Kraków w obszarze poprawy 

efektywności energetycznej w placówkach oświatowych w Krakowie. A to właśnie sektor 

publiczny we wszystkich Państwach Członkowskich powinien dawać dobry przykład w 

zakresie inwestycji, utrzymania i innych wydatków na urządzenia zużywające energię, usługi 

energetyczne i inne środki poprawy efektywności energetycznej (źródło: Dyrektywa 

2006/32/WE w sprawie efektywności końcowego wykorzystania energii i usług 

energetycznych). Z zazdrością możemy obserwować sąsiednie Gminy, w których pełną parą 

remontowane są z udziałem środków europejskich i krajowych funduszy placówki oświatowe. 

Wiele z nich jest też już realizowanych w technologii budownictwa pasywnego, montowane 

są panele fotowoltaiczne, szkoły są docieplone, a systemy oświetlenia dawno 

zmodernizowane na energooszczędne. Gmina Miejska Kraków co prawda realizuje Program 

Termomodernizacji oraz Ochrony Cieplnej Budynków, jednak od dnia uchwalenia uchwały w 

tej sprawie (2007r.) nie wiele zrobiono, aby poprawić efektywność energetyczną w 

placówkach, dla przykładu, jak wynika  z analizy Wykonania Budżetu za 2015r. w całym 

ubiegłym roku przeprowadzono termomodernizację tylko 10 budynków użyteczności 

publicznej! Analiza wykonania budżetu za 2015r. wykazała także, iż na działania związane z 

termomodernizacją gminnych obiektów oświatowych wydano kwotę w wysokości 8.304,694 

zł (z zaplanowanych 9.260,559 zł) oraz na audyty energetyczne wydano 76.696 zł, co wydaje 

się kroplą w morzu potrzeb, mając na uwadze, iż tylko w Dzielnicy III Prądnik Czerwony 

na prace związane z dociepleniem elewacji zapotrzebowanie Rada oszacowała na kwotę 

ponad 1.500,000 zł, a na prace związane z wymianą oświetlenia i grzejników na kwotę 

ok. 820.000 zł  (na podstawie przesłanego zestawienia potrzeb remontowych placówek 

oświatowych przy piśmie Nt EK-08.2510.73.2016). W ocenie tut. Rady nie wystarczająco 

dużo działań podejmowanych jest przez służby Pana Prezydenta w dziedzinie pozyskiwania 

środków zewnętrznych na ten cel, dla przykładu udział środków WFOŚIGW w finansowaniu 

zadań związanych z termomodernizacją gminnych obiektów oświatowych w 2015r. wyniósł 

tylko 24,5%. Reszta finansowana była ze środków własnych Miasta. 

 Mając do dyspozycji na 2017r. kwotę w wysokości 450.000 zł na wszystkie zadania 

związane z placówkami oświatowymi Rada i Zarząd Dzielnicy III Prądnik Czerwony 

potrzebowałaby ponad 5-ciu lat, żeby zrealizować tylko i wyłącznie prace związane z 

dociepleniem elewacji i wymianą oświetlenia, co jest niewykonalne, z uwagi na inne pilne 

prace w placówkach (całość zapotrzebowania oszacowano na kwotę prawie 7.000.000,00 zł.  
 

 Z tych względów wnosimy o podjęcie przez Pana Prezydenta pilnych działań w celu 

zwiększenia puli środków przeznaczonych na poprawę efektywności w placówkach 

oświatowych oraz wystąpienie z wnioskiem do WFOŚIGW w celu dofinansowania zadań 

związanych z oszczędnością energii, co pozwoli na zaoszczędzenie do 40% środków 

własnych Miasta na zadania inwestycyjne związane z termomodernizacją, oszczędnością 

energii, modernizacją kotłowni. 

 Jednocześnie wnioskujemy o powołanie Zespołu Zadaniowego z udziałem 

przedstawicieli Rady celem szczegółowego rozpoznania i zdiagnozowania potrzeb placówek 

oświatowych w celu podjęcia zadań związanych z oszczędnością energii. 

 

 



  

 


